
 PROTOKÓŁ Nr XXXIII /17

z obrad XXXIII  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  07 grudnia  2017 roku godz. 14.00

Obradom sesji  przewodniczyła  Pani  Żaneta Andrzejewska  – Przewodnicząca  Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad. 1a      P  rze  wodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca                  

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  obrady  XXXIII  sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz. 

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 12 

radnych (brak Roman Gościniak,  Hubert Szama, Kazimierz Wicher) i Rada jest władna do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta,  

Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika.  Ponadto powitała Panią Agnieszkę Kuleszę  Prezesa Czarnkowsko – 

Trzcianeckiej Lokalnej Grupy Działania, Pana Krzysztofa Tomczyka Prezesa GZK, wszystkich 

dyrektorów naszych jednostek organizacyjnych, sołtysów, radnych oraz pozostałych przybyłych na 

sesję. 

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana Marka Wichra,  który

wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Marek Wicher.  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony przed sesją. W porządku

wpisany jest dodatkowy punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki, o czym

mówiła na posiedzeniu komisji  Z-ca Wójta. Następnie przegłosowano wprowadzenie tego punktu do

porządku obrad – przyjęto jednogłośnie.

Wobec powyższego Przewodnicząca poddała pod głosowanie cały porządek obrad, który  przyjęto

jednogłośnie. Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Sprawy regulaminowe:

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
b)  przedstawienie porządku obrad,
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c)  przyjęcie protokołu z obrad XXXII sesji Rady Gminy 
d)  informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad                       
       XXXII sesji
e) informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

2. Informacja o działaniach Czarnkowsko – Trzcianeckiej Lokalnej Grupy Działania 

3. Przedstawienie uchwał w sprawie 

3.1.przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w 

rejonie ulicy Plażowej w Lubaszu

3.2.ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy 

Lubasz

3.3.zmiany uchwały XIV/101/15 z dnia 27 października 2015 roku dotyczącej zwolnienia  z 

podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na terenie Gminy Lubasz  

3.4.wyboru metody ustalenia opłaty ryczałtowej za gospodarowanie odpadami komunalnymi

i stawki tej opłaty na terenie Gminy Lubasz.

3.5.ustalenia stawki ryczałtowej za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od 

domku letniskowego wykorzystywanego na cele rekreacyjno – wypoczynkowe przez część 

roku

3.6.ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

3.7. przyjęcie  Programu współpracy samorządu Gminy Lubasz z organizacjami  
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 
2018 rok.
3.8. zaciągnięcia pożyczki 

3.10. zmian w budżecie 2017 roku

3.11. zmian w WPF

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Wolne wnioski i informacje.

6. Zakończenie sesji

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXXII sesji Rady Gminy

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  Sekretarzem, obrad XXXII  sesji  Rady Gminy Lubasz  był  Pan Jacek

Michalak. Poprosiła Pana Jacka  o  przedstawienie protokołu z obrad poprzedniej sesji, która odbyła

się w dwóch częściach, w dniu 26 października i 14 listopada 2017 roku 2017 roku.  
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Zabierając głos  Pan Jacek stwierdził,  że  zapoznał  się  z  protokołem z  obrad ostatniej  sesji,  który

odzwierciedla jej przebieg. Zawnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXX  II    sesji przyjęto jednogłośnie bez  

odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXXIIsesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi lub pytania? W związku z tym, że  pytań nie było poddała informację pod

głosowanie i przyjęto ją jednogłośnie.  Poprosiła następnie  Wójta o informację 

    
Ad.1 e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Zabierając głos Wójt Gminy powiedział  " Okres od ostatniej sesji Rady Gminy, która to sesja złożona

była z z dwóch części, wypełniony był intensywna pracą związaną z kształtowaniem przyszłorocznego

budżetu  oraz  zakończeniem  roku  bieżącego  pod  względem  realizacji  zadań  Gminy.  Na  uwagę

Państwa zasługują następujące aspekty :

1. W dniu 15 listopada br. podpisałem zarządzenie przyjmujące projekt uchwały budżetowej na

2018  rok.  Projekt  opracowany  został  w  oparciu  o  przepisy  m.in.  ustawy  o  finansach

publicznych, samorządzie gminnym , o dochodach jednostek samorządu terytorialnego oraz

podatkach  i  opłatach  lokalnych.  Przy  kalkulacjach  uwzględniono  wskaźniki  założone  do

projektu budżetu państwa  na  2018r.  jak  również  opierano się  na  własnych szacunkach i

obliczeniach. Przede wszystkim jednak bazowano na założeniach do projektu budżetu Gminy

Lubasz na 2018r., które zostały przyjęte przez Radę Gminy Lubasz w dniu 14 listopada br.

Główną podstawą określenia wielkości strony dochodowej były uchwały dotyczące stawek

podatków i opłat lokalnych na 2018r. oraz kwoty subwencji i udziału w podatku dochodowym

od  osób  fizycznych  skalkulowane  przez  Ministerstwo  Finansów.  Udziały  w  dochodach

budżetu państwa wynoszą:

1) podatek dochodowy od osób fizycznych przyjęto do projektu budżetu zgodnie z zawiadomieniem

Ministra Finansów w wysokości 5.282.639 zł ( ok. 13 % wzrost do aktualnego planu udziałów z

tego podatku),

2) podatek  dochodowy  od  osób  prawnych  przyjęto  na  poziomie  przewidywanego  wykonania

bieżącego roku,
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   Na  podstawie  podpisanych  umów  w  sprawie  dofinansowania  ze  środków  unijnych,  po  stronie

dochodó dochodów zaplanowano dotacje na dwa projekty inwestycyjne tj.

1)Uregulowanie  gospodarki  wodno-  ściekowej  w  Gminie  Lubasz  –  dofinansowanie

w wysokości  3.502.376 zł 

2)Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków  szkolnych  w  gminie  Lubasz  –

dofinansowanie 85% kosztów kwalifikowanych – 732.170,26 zł 

Uwzględniono także dofinansowanie czterech projektów tzw. „miękkich” :

1)Odnowa edukacji w gminie Lubasz – 114.800 zł 

2)Zapraszamy do Bajki – 149.774,91 zł 

3)Poprawa  dostępu  do  usług  społecznych  w  powiecie  czarnkowsko-  trzcianeckim

realizowanym na podstawie umowy partnerskiej – 60.126,86 zł 

4)Cyfrowe samorządy realizowane na podstawie umowy partnerskiej z WOKISS – 1353,84 zł

Biorąc pod uwagę powyższe dane ustalono dochody własne gminy na poziomie 11.942.071,82 zł.

W projekcie ujęto również subwencję ogólną na 2018r.w łącznej wysokości 11.743.646 zł w tym : 

- subwencja oświatowa        -  7.744.256 zł, wzrost o ok. 0,5 % ,

- subwencja wyrównawcza  -  3.999.390 zł, wzrost o 31,49%.

Wielkość  dotacji  na  zadania  zlecone z  budżetu państwa i  na  dofinansowanie  zadań własnych  z

zakresu  pomocy  społecznej  w  wysokości  9.136.262  zł  przyjęto  zgodnie  z  informacją  Wojewody

Wielkopolskiego  i  Krajowego  Biura  Wyborczego  Delegatura  Wojewódzka  w  Pile.  Łączny  projekt

uchwały budżetowej gminy na 2018r., po stronie dochodów, ustalono w wysokości 37.123.826,08 zł

tj.  dochody bieżące – 32.821.979,82 zł  i  dochody majątkowe – 4.301.846,26 zł).  Wartość ta jest

wyższa  o  ok.  3%  od  aktualnego  planu  dochodów  gminy  2017r.  Wydatki  w  projekcie  uchwały

budżetowej  zaplanowano  z  uwzględnieniem  zadań  własnych  i  zleconych,  z  wyodrębnieniem

wydatków inwestycyjnych, wydatków na realizację gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania

problemów  alkoholowych  i  narkomanii.  Ponadto  zestawiono  wielkości  dotacji  planowanych  do

udzielenia z budżetu gminy w 2018r., wyodrębniono Fundusz Sołecki. Zgodnie z przyjętymi przez

Radę Gminy założeniami do projektu budżetu gminy na 2018r. zabezpieczono:

- wzrost o 5% wynagrodzeń nauczycieli od 1 kwietnia 2018r. 
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- wzrost wynagrodzeń pozostałych pracowników samorządowych o około 6-7% w stosunku do roku

bieżącego, 

-  wzrost  pozostałych  wydatków  bieżących  o  średnio  2%  w  porównaniu  do  przewidywanego

wykonania 2017r.  ,  a  w przypadku wydatków inwestycyjnych pełne  koszty wynikające z wartości

poprzetargowych lub kosztorysowych.

Na zadania majątkowe gminy tj. wydatki inwestycyjne przewidziano kwotę 14.267.467,22 zł, w tym

155.226,50 zł  z  Funduszu Sołeckiego,  co stanowi  31,84 % wszystkich  wydatków. Ponad 81,48 %

wydatków  inwestycyjnych  tj.  kwotę  11.625.695,68  zł  zabezpieczono  na  projekty  planowane  do

realizacji przy udziale środków Unii Europejskiej. Na większość inwestycji podpisano już umowy na

dofinansowanie  ze  środków  unijnych.  Tylko  dwa  projekty  są  w  fazie  sprawdzania  formalnego.

W  związku  z  powyższym  oraz  koniecznością  uwidocznienia  pełnych  nakładów  na  te  projekty,

w  projekcie  uchwały  budżetowej  na  2018r.  przyjęto  całkowite  koszty  ich  realizacji  ze  środków

budżetu gminy

Projekty planowane do realizacji przy udziale środków Unii Europejskiej to:

1)rozbudowa systemów wodno-kanalizacyjnych  w Gminie  Lubasz  (wodociąg Santolena)  –

247.000 zł,

2)uregulowanie  gospodarki  wodno-ściekowej  w  Gminie  Lubasz  (budowa  oczyszczalni

ścieków) – 10.606.100 zł,

3)modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków  szkolnych  w  Gminie  Lubasz  –

772.595,68 zł,

Wśród  pozostałych  inwestycji  w  projekcie  uchwały  budżetowej  na  2018r.  znalazły  się  zadania

kontynuowane z bieżącego roku tj. m.in.:

1)      utwardzenie placów w Lubaszu,

2)      budowa oświetlenia drogowego w gminie,

3)      budowa wodociągu Krucz – Kruteczek

4)      budowa drogi gminnej Stajkowo- Miłkowo

5)      przebudowa dróg gminnych

Przyjęto do realizacji w 2018r. nowe inwestycje tj. m.in.

1)      przebudowa sieci kanalizacji sanitarnej w ulicy Stajkowskiej w Lubaszu
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2)      budowa boiska na Górczynie w Lubaszu,

3)      urządzenie placów zabaw

4)      zakupy gruntów

Wspomniana kwota 155.226,50 zł wyodrębniona z Funduszu Sołeckiego na inwestycje przeznaczona

została  głównie  na  urządzenie  placów  rekreacyjnych  na  terenie  wsi,  rozbudowę  oświetlenia

drogowego, budowę chodników. 

Na bieżącą działalność placówek oświatowych wraz z dowozem uczniów do szkół i funkcjonowaniem

hali  sportowej,  świetlic  i  stołówki  szkolnej  zabezpieczono  w  projekcie  budżetu  łączną  kwotę

w  wysokości  10.343.490  zł.  W  wartości  tej  zabezpieczono  również  limity  na  realizację  zadań

w zakresie specjalnej nauki i  metod pracy dla dzieci i  młodzieży szkół podstawowych, oddziałów

gimnazjalnych  i  przedszkoli.  Dla  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  wyasygnowano  kwotę

10.020.365,75 zł na zadania własne i  zlecone. Na podstawie uchwały podjętej przez Radę Gminy

w  dniu  26  marca  2015r.,  wyodrębniono  w  budżecie  gminy  na  rok  2018  (i  dalsze  lata)  środki

stanowiące fundusz sołecki. W związku z powyższym oraz zgodnie z ustawą o funduszu sołeckim

w terminie do 31 lipca br. przekazałem sołtysom informację o wysokości środków przypadających na

dane  sołectwo.  Środki  obliczone  zostały  zgodnie  ze  wzorem  zawartym  w  ustawie.  Warunkiem

przyznania  na 2018r.  środków z funduszu sołeckiego było  złożenie  wniosków przez  poszczególne

sołectwa w terminie do 30 września br. Wszystkie sołectwa złożyły wnioski uchwalone przez zebrania

wiejskie.  Żaden  z  wniosków  nie  został  odrzucony,  gdyż  spełnione  zostały  wymogi  ustawowe  tj.

kalkulowane  przedsięwzięcia  są  zadaniami  własnymi  gminy,  służą  poprawie  warunków  życia

mieszkańców  i  są  zgodne  ze  strategią  rozwoju  gminy. Łącznie  na  zadania  funduszu  sołeckiego

przeznacza się środki w wysokości 316.695,57 zł. W projekcie budżetu wydzielono ponadto środki do

dyspozycji  jednostek  pomocniczych  -sołectw  w  wysokości  31.105  zł  tj.  w  równowartości

oszacowanych  dochodów  z  tytułu  gospodarowania  mieniem  przekazanym  w  użytkowanie

sołectwom . W projekcie budżetu gminy zabezpieczono wydatki m.in.na:

a)      konserwację rowów gminnych ,

b)      przygotowanie terenu pod odnowienie lasu gminnego- po wycince,

c)      bieżące utrzymanie dróg gminnych, 

d)      bieżące utrzymanie budynków komunalnych, 
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e)      funkcjonowanie rady gminy i  urzędu gminy, w tym pokrycie cz. wydatków administracji

rządowej 

f)        działalność Ochotniczych Straży Pożarnych w gminie, 

g)      oczyszczanie wsi,

h)      koszty gospodarowania odpadami komunalnymi,

i)        koszty funkcjonowania schroniska dla zwierząt,

j)        całkowite koszty oświetlenia dróg w gminie, 

k)       utrzymanie świetlic wiejskich, 

Łączny projekt uchwały budżetowej na 2018r. wraz z zadaniami zleconymi z budżetu państwa, po

stronie wydatków skalkulowano w wysokości 44.667.251,08 zł tj wydatki bieżące – 30.538.983,86 zł

i  wydatki  majątkowe  –  14.267.467,22  zł).  Kwota  ta  jest  wyższa  o  11,88%  od aktualnego  planu

wydatków  2017r.  Komisje  Rady Gminy  podczas  ostatnich  posiedzeń zajmowały  się  omawianiem

projektu budżetu i  wydały o nim swoje opinie. Zostaną one przedstawione na sesji  przyjmującej

budżet gminy na 2018 rok tj w dniu 29 grudnia 2017r.

2. Kończy się rok budżetowy a wraz z nim realizacja zadań zaplanowanych w budżecie. Prace nad

wykonaniem zadań trwać będą do samego końca . Udało się już zakończyć większość zadań takich

jak  np.  budowa kanalizacji  sanitarnej  w ulicy  Kolejowej  w  Lubaszu  –  projekt  współfinansowany

środkami  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu  Operacyjnego,  budowę  separatora  w  ulicy

Stajkowskiej w Lubaszu. Część zadań polegających przede wszystkim na opracowaniu dokumentacji

planistycznych  trzeba  było  w  części  przełożyć  na  rok  przyszły  ze  względu  na  przedłużające  się

terminy  uzgodnień  i  opiniowani  tych  dokumentacji.  Jeżeli  chodzi  o  budowę  kanalizacji  w  ulicy

Kolejowej,  to  w tegorocznym budżecie  zaplanowaliśmy kwotę  zaliczki  na opłacenie  rachunku za

wykonanie  zadania.  Otrzymaliśmy  informacje,  że  ze  względu  na  nawał  pracy  w  Urzędzie

Marszałkowskim niestety nie da się zrealizować tej wpłaty w 100%. Otrzymamy 75% zaplanowanej

kwoty. Kwotę ponad 24.500 zł będziemy zatem musieli pokryć z własnych środków. Otrzymamy ją

dopiero w 2018 roku.

3. O ile sytuacja, o której wspomniałem przed chwilą nie przynosi większego zagrożenia dla budżetu

gminy, o tyle informacja o tym, że nie otrzymamy zaplanowanych dochodów na tzw. twardy projekt
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oświatowy  jest  już  powodem  do  tego,  że  należy  przełożyć  termin  płatności  na  rok  przyszły.

Przypomnę, że w ramach tego projektu w roku bieżącym dostarczony zostanie sprzęt komputerowy

do szkół oraz pomoce dydaktyczne i sprzęt dla osób z niepełnosprawnością. Koszt zaplanowanych

zakupów to kwota ponad 556.000,- zł.

4. Nie otrzymamy także zaplanowanej kwoty  ponad 193.000,-zł  przeznaczonej na zrefundowanie

poniesionych kosztów na projekt Rozbudowy Przedszkola Bajka w Lubaszu. Oznacza to w linii prostej

konieczność zaciągnięcia kredytu na tę część inwestycji. Będzie ona spłacona, gdy wpłyną środki z

dofinansowania. Stosowny projekt uchwały zostanie Państwu przedstawiony na dzisiejszej sesji Rady.

5. Zakończyła się procedura konsultacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok

przyszły.  Projekt  programu  przewiduje  przeznaczenie  134.000,-zł  przeznaczonych  z  budżecie  na

wydatki dla organizacji pozarządowych. Są to głownie wydatki na sport : dotacja dla Klubu RADWAN

oraz Uczniowskiego Klubu Sportowego MINI MAX, dotacje dla Stowarzyszenia NADZIEJA, środki dla

stowarzyszenia SRCE DZIECKA oraz środki na pokrycie wkładu własnego organizacji pozarządowych w

tak zwanych małych grantach, które pozwola na ich realizację. Projekt uchwały zostanie Państwu

zaprezentowany na dzisiejszej sesji.

6. W dniu 04 grudnia 2017 roku w Urzędzie Gminy odbyła się zorganizowana przez inspektora Piotra

Ryżka  społeczna  debata  w  temacie  „Porozmawiajmy  o  bezpieczeństwie  –  możesz  mieć  na  nią

wpływ”.  Na  spotkanie  w zastępstwie  Komendanta  Powiatowego Policji  w Czarnkowie  inspektora

Piotra Ryżka przybył I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Czarnkowie mł. insp. Adam Filip

wraz z policjantami zaangażowanymi w pracę na terenie gminy Lubasz. W gronie przybyłych gości na

debatę  znaleźli  się  Wicestarosta  Powiatu  Czarnkowsko  Trzcianeckiego  Pan  Jacek  Klimaszewski,

Przewodniczący Rady Powiatu Czarnkowsko Trzcineckiego Pan Bogdan Tomaszewski, Przewodnicząca

Rady Gminy Lubasz  Pani  Żaneta  Andrzejewska.  Na  debatę  przybyli  również  radni  gminy Lubasz,

dyrektorzy  placówek  oświatowych,  kierownicy  jednostek  organizacyjnych  gminy Lubasz  i  sołtysi.

Jednym  z  prelegentów debaty  był  kierownik  Posterunku Policji  w Lubaszu  asp.  sztab.  Radosław

Szmuga, który bardzo obszernie przedstawił działalność lokalnego posterunku w zakresie uzyskanych

efektów wykrywalności przestępstw oraz wszystkie dane statystyczne związane z działalnością policji

na terenie gminy Lubasz. W trakcie debaty została przedstawiona przez policjantów Krajowa Mapa

Zagrożeń  Bezpieczeństwa,  omówiono  jak  system  działa  i  jak  sprawdza  się  na  terenie  naszego

powiatu, naszej gminy. W trakcie debaty przybyli goście wskazywali policjantom lokalne problemy

8



spotykane  na  terenie  gminy  Lubasz  takie  jak  spożywanie  alkoholu  w  miejscach  publicznych,

przekraczanie  przez  kierujących  nadmiernej  prędkości  na  drogach.  Omawiano  również  problem

przydrożnych  drzew  zagrażających  bezpieczeństwu  kierujących  pojazdami.  Korzystający  z  okazji

dyrektorzy  placówek  oświatowych  prosili  policjantów  o  zwiększenie  częstotliwości  patroli  przy

budynkach szkolnych,  szczególnie  w okresach popołudniowych i  wieczornych.  Kierownik  Ośrodka

Pomocy  Społecznej  w  Lubaszu  Pani  Jadwiga  Kazińska  korzystając  z  okazji  złożyła  gorące

podziękowania  wszystkim  pracownikom  policji  za  pomoc  w  codziennej  działalności  ośrodka  na

terenie gminy Lubasz.

7. W dniu 29 listopada 2017 roku odbyło się spotkanie, w którym uczestniczyli przedstawiciele firmy

Enea oraz strażacy z jednostek OSP Lubasz i OSP Krucz, a także Prezes Zarządu Oddziału Gminnego

OSP - Pan Stanisław Herman. Podkreślić należy, że praca w/w służb niejednokrotnie stanowi niemal

wspólne  działanie  na  rzecz  ratowania  mienia  i  życia  ludzkiego.  Najdobitniejsze  tego  przykłady

stanowią czynności podejmowane celem usuwania skutków silnych wiatrów, kiedy to pracownicy

Enea  pracują ze strażakami  niemal ramię w ramię. Dlatego firma Enea doceniając bardzo dobrą

dotychczasowa współpracę z OSP ufundowała dla nich walizki ratownicze. Przekazania podarunków

dla OSP Lubasz i OSP Krucz dokonali przedstawiciele firmy Enea w osobach Kierownika Posterunku

Energetycznego  w  Czarnkowie  Pana  Marka  Adamskiego  i  jego  Zastępcy  Pana  Sławomira

Pokorowskiego

8. Na  dzień dzisiejszy  i  jutrzejszy  zaplanowano zbiórka  odpadów wielkogabarytowych na  terenie

całej  Gminy.  Przy  okazji  pragnę  dodać,  że  otwarto  już  przetarg  na  odbiór  i  zagospodarowanie

odpadów od mieszkańców Gminy na 2018 rok. Wszystko wskazuje, że i w przyszłym roku obsługę

tego zadania prowadzić będzie nasz Gminny Zakład Komunalny spółka z o.o. w Lubaszu. Otwarcie

przetargu stanowiło podstawę do przeprowadzenia analizy kosztów całego systemu.  W przypadku

gminy Lubasz, obowiązującą na dzień dzisiejszy  opłatę za odbiór śmieci w wysokości  15,00 zł  za

odpady nieselektywne zadeklarowało 2.632 osoby – 39,7%, a za selektywne w wysokości 10,00 zł

zadeklarowały 4.000 osób tj. 60,3%. Deklarację złożyło łącznie 6 632 osób na 7 739 mieszkańców

zameldowanych.  Przypisy  na  dzień  01.01.2018  określające  wysokość  łączną  opłaty  to  kwota

957.500,00 zł. łącznie z opłatą od nieruchomości letniskowych tj.  115,-zł rocznie od selektywnych

(60 nieruchomości) i  165,-zł  rocznie od odpadów zbieranych nieselektywnie  (21 nieruchomości).

Opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi musi zgodnie z przepisami pokrywać koszty:
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- odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych,

- tworzenia i utrzymania punktów selektywnego zbierania odpadów,

-  obsługi  administracyjnej  systemu.  Oferta  za  odbiór,  transport,  zbieranie,  odzysku

i  unieszkodliwiania  odpadów  komunalnych  złożona  przez  Gminny  Zakład  Komunalny  sp.  z  o.o.

w  Lubaszu  wynosi  1.114.332,47  zł.  Koszty  obsługi  administracyjnej  zaplanowanej  w  projekcie

budżetu  na  rok  2018  wynoszą  100.786,-zł  .Ponadto  zaplanowano  koszt  utrzymania  PSZOK  na

Sławienku w wysokości 60.000,-zł oraz odbiór przeterminowanych leków oraz zbiórkę RTV i AGD –

3.000,-zł. Łączne roczne przewidywane koszty prowadzenia gospodarki odpadami w gminie Lubasz

w 2018 roku wynoszą 1.278.118,47 zł

Przy podanym założeniu, że :

1. Selektywnie zbiera 60,3 % tj. 4000 osób 

2. nieselektywnie - 39,7% tj. 2.632 osoby 

stawki powinny wynosić :

- 14,00 zł od osoby dla odpadów zbieranych selektywnie

- 19,00 zł od osoby dla odpadów zbieranych nieselektywnie

My proponujemy na dzisiejszej  sesji  zwiększenie stawki do 11,00 zł  od selektywnych i  16,00 od

nieselektywnych  oraz  125,00  zł  od  nieruchomości  letniskowych  selektywnych  i  175,00  zł  od

nieruchomości letniskowych nieselektywnych. Dochody z tytułu opłaty wynosić będą 1 044 519,-zł. 

Dopłata Gminy do systemu  wyniesie  233.599,47 zł

9.  Okres przedświąteczny skłania do dzielenia się z  potrzebującymi.  W miniony weekend tj.  2-3

grudnia  mieliśmy  możliwość  wspomóc  potrzebujących.  Dzięki  uprzejmości  właścicieli  punktów

handlowych z terenu Gminy Lubasz odbyła się coroczna akcja Świątecznej Zbiórki Żywności. W akcję

zaangażowali  się  również  wolontariusze  ze  Szkolnego  Koła  Caritas  oraz  harcerze  zachęcając  do

dzielenia  się żywnością.  Dzięki  dobroci  Państwa serca  podczas 2-dniowej akcji  zebrano ok.  0,5 t

żywności.  Pracownicy  ośrodka  pomocy  rozdysponują  zebraną  żywność.  Produkty  trafią  do

najbardziej potrzebujących z terenu Gminy Lubasz w szczególności do osób starszych i samotnych.

Dziękujemy wszystkim darczyńcom. Dla Nas może jest to drobny gest, ale potrafi wywołać uśmiech

na zmartwionych twarzach.

10.  W dniu  19 października 2017 roku odbyło się pierwsze posiedzenie zespołu  konsultacyjno –

doradczego ds. rolnictwa, leśnictwa i ochrony środowiska. W skład zespołu powołanych zostało 20
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członków. Są to  przedstawiciele  rolników,  sadowników, pszczelarzy,  przedstawicieli  kół  łowieckich

oraz  Polskiego  Związku  Hodowców  Gołębi  Pocztowych,  leśników,  Związku  Kółek  i  Organizacji

Rolniczych. Tematami poruszanymi na pierwszym spotkaniu była między innymi omówienie sytuacji

związanej  z  tegorocznymi  żniwami  i  towarzyszącymi  im  deszczami  nawalnymi.  Omówiono  także

funkcjonowanie  organizacji  związanych  z  rolnictwem,  leśnictwem  i  ochroną  środowiska  oraz

zaopiniowano  stawkę  podatku  rolnego.  Spośród  wszystkich  obecnych  członków  wybrano

przewodniczącego oraz dwóch zastępców. Odpowiednio zostali  nimi Józef  Cichorek,  Leszek Jessa

oraz Zenon Nowak. Sekretarzem została Alicja Kaźmierczak, pracownik urzędu. W trakcie dyskusji

zwrócono uwagę,  że  sytuacja  tegorocznych opadów jest  wyjątkowa.  Wpłynęło to negatywnie  na

żniwa,  na  zbiory  plonów  a  także  na  orkę.  Członkowie  zespołu  jednogłośnie  stwierdzili,  że  tak

„wyjątkowego  roku"  nie  było.  Złożono  wnioski,  które  dalej  zostaną  przekazane  odpowiednim

instytucjom. Między  innymi  to  konserwacja  Kanału  Wilczak,  rzeki  Gulczanki,  opracowanie  planu

naprawy sieci melioracji na terenie gminy, nasadzeń drzew spadziodajnych przy drogach i w lasach.

Spotkanie odbyło się w przyjaznej atmosferze. Zaangażowanie wszystkich członków zespołu pozwala

z optymizmem spojrzeć na dalszą pracę zespołu.

11. W dniu 16 października 2017 roku w Urzędzie Gminy w Lubaszu odbyło się kolejne spotkanie z

przedsiębiorcami  prowadzącymi  działalność  gospodarczą  na  terenie  gminy.  Podstawowym celem

spotkania było przedstawienie i skonsultowanie stawek podatkowych zaplanowanych na 2018 rok.

Drugim  punktem  spotkania  było  omówienie  projektu  studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania przestrzennego gminy Lubasz, które jest obecnie w opracowaniu. Studium jest

dokumentem, w którym określa się kierunki rozwoju przestrzeni czyli przeznaczenie poszczególnych

obszarów pod różne funkcje. Kierunki wskazane w studium maja następnie swoje odzwierciedlenie

w planach zagospodarowania przestrzennego, w których szczegółowo określa się funkcję terenów i

sposób  ich  zagospodarowania.  W  trakcie  spotkania  omówiono  przeznaczenie  poszczególnych

terenów na terenie gminy Lubasz. Przedsiębiorcy wskazali kilka trafnych uwag dotyczących zwłaszcza

aktywizacji  poszczególnych  obszarów  tj.  wprowadzenie  w  studium  ustaleń  umożliwiających

prowadzenie działalności gospodarczej na terenach położonych przy istniejących drogach. Wskazano

również  potrzeby  wyznaczenia  terenów  pod  działalność  produkcyjną  i  przemysłową.  Wskazane

uwagi będą brane pod uwagę w dalszych pracach nad studium.
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12.  Ponad  250-osób  uczestniczyło  w  spektaklu  kabaretowym,  znanych  z  serialu  telewizyjnego

„Ranczo” aktorów. Blisko półtorej  godziny skeczów i  piosenek,  zapewniło rozrywkę mieszkańcom

całej Gminy Lubasz oraz wielu miejscowości z terenu całego powiatu. Wydarzenie to, miało miejsce

w hali widowiskowo – sportowej w Lubaszu w ostatni niedzielny wieczór.

13.  Tegoroczne,  gminne obchody Święta Niepodległości  rozpoczęły  się  od uroczystej  inscenizacji

przygotowanej  przez  uczniów Publicznej  Szkoły  Podstawowej w Lubaszu pod okiem Pani  Joanny

Bielejewskiej  i  Pana  Rolanda  Magdziarza,  która  miała  miejsce  w  Sanktuarium  Lubaskim.  W

inscenizacji  słowno  –  muzycznej  pod  hasłem:  „Jedną  drogą  dziś  wszyscy  idziemy”  uczniowie

przybliżyli ważniejsze wydarzenia narodu polskiego, który nieustannie podejmował walkę z zaborcą

w celu odzyskania wolności, dając niezliczone dowody patriotyzmu i bohaterstwa. W uroczystości

wzięły udział poczty sztandarowe: Związku Kombatantów, Gminy Lubasz, Związku Rolników, Kółek i

Organizacji  Rolniczych,  Publicznej Szkoły Podstawowej w Lubasz oraz Gimnazjum. Mszy św. w 99

rocznicę odzyskania niepodległości przewodniczył ksiądz proboszcz Andrzej Magdziarz. Uroczystym

momentem było również złożenie przez zebrane delegacje symbolicznych wieńców i wiązanek pod

Pomnikiem  Powstańców  Wielkopolskich  oraz  pod  grobem  Włodzimierza  Raczyńskiego  i  ppłk.

Zbigniewa Orłowskiego.

14.  Bardzo  uroczyście  obchodzono  Jubileusz  90-Lecia  Koła  Gospodyń  Wiejskich  oraz  Kółka

Rolniczego w Kamionce.  Historia  tych kulturotwórczych organizacji  wiejskich  jest  bardzo  bogata,

mieszkańcy wsi Kamionka na przestrzeni minionych 90 lat aktywnie uczestniczyli w życiu społecznym

wsi, kultywując wiejskie tradycje i zwyczaje, takie jak pokazy, kursy rolnicze, kroju i szycia, gotowania,

dożynki,  spotkania przy  kawie,  potańcówki.  Rolę gospodarzy  uroczystości  pełnili:  Przewodnicząca

KGW w Kamionce Małgorzata Jastrzębska oraz Prezes Kółka Rolniczego w Kamionce Karol Tecław.

Jubileuszowe obchody rozpoczęły  się  od Mszy Św.  odprawionej  przez  Ks.  Kanonika  Symplicjusza

Nowaka w intencji  wszystkich członków i członkiń KGW i KR – obecnych, byłych i tych, którzy już

odeszli.  Na  początku  drugiej  części  obchodów  scenę  przejęli  we  władanie  uczniowie  Szkoły

Podstawowej  w  Jędrzejewie  pod  czujnym  okiem  Pań  nauczycielek,  przedstawiając  bardzo

sympatyczny i dopracowany w każdym szczególe program dedykowany Jubilatom. Za udany występ

podziękowania złożyli gospodarze obdarowując dzieci smakowitymi słodyczami, a także Pani Maria

Grębka  Dyrektor  SP  w  Jędrzejewie.  Pani  M.  Jastrzębska  za  pomocą  mulWmedialnej  prezentacji

przedstawiła krótki rys historyczny KGW (którego Przewodniczącą jest od niedawna), skupiając się na
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15 letnim okresie, jaki upłynął od Jubileuszu 75-Lecia, kiedy to funkcję Przewodniczącej sprawowała

Pani  Małgorzata  Grochowska.  Na  temat  historii  związanej  ze  sztandarem  KR  w  Kamionce

opowiedział  zasłużony działacz  Pan Wojciech  Helwich Prezes Gminnego  Związku Rolników  Kółek

i Organizacji Rolniczych. Dyplomy Uznania za wieloletnią aktywność społeczną, które wręczył Wójt

Gminy Marcin Filoda, otrzymały następujące osoby: Czesława Kulwas,  Bożena Łączkowska, Maria

Zielzdorf, Daniela Nowak, Kazimiera Szymańska, Konrad Łuś i Karol Tecław.

15.  Jesień,  to  umowny termin podsumowań,  podziękowań i  prezentacji  planów na  przyszłość w

instytucjach kultury.  Podczas imprezy  zorganizowanej  przez  Gminny  Ośrodek Kultury  w Lubaszu,

uhonorowano  animatorów,  pomysłodawców  działań  kulturalnych,  wielkimi  brawami  nagrodzono

firmy i  instytucje wspierające przedsięwzięcia, a swoich właścicieli,  w trzech kategoriach znalazły

również „Lubaskie Jednorożce Kultury 2017”. Sentymentalna „Rozmowa o Lubaszu” z panem Janem

Pertkiem, spektakl  „Rozmaryn”,  w wykonaniu Marty  Pohrebny oraz zaproszenie  do galerii  zdjęć,

idealnie wpisały się w zjawiskowy nastrój, jaki udało się stworzyć w Restauracji  „Portus”.  Gminny

Ośrodek  Kultury  w  Lubaszu  w  skali  roku,  organizuje  i  współorganizuje  kilkadziesiąt  wydarzeń

z zakresu kultury, sportu i rekreacji. Dodatkowo prowadzone i realizowane są zajęcia o charakterze

warsztatowy,  artystycznym  i  konkursowym.  Prezentacja  zdjęć,  przy  słownym  opisie  pozwoliła

wszystkim obecnym, dokonać swoistej podróży w czasie, na przestrzeni mijającego roku. Gminny

Ośrodek Kultury mógł liczyć na wsparcie licznego grona przedsiębiorców, firm, instytucji, partnerów

i osób prywatnych, dzięki którym udało się zrealizować wiele fantastycznych inicjatyw. W trakcie

spotkania uhonorowano również pracowników, instruktorów i animatorów funkcjonujących na stałe

w strukturach oraz podziękowano osobom odpowiedzialnym za realizacje cyklu projektów w ramach

„Kulturalnej Gminy Lubasz”, dzięki którym udało się zrealizować ciekawe wydarzenia i warsztaty w

Kamionce,  Jędrzejewie,  Prusinowie  i  Lubaszu.  „Zwiastuny  Kultury”  zainaugurowały  również,

wyjątkową formę prezentacji doświadczeń, wspomnień, przemyśleń związanych z Lubaszem. Gminny

Ośrodek Kultury w Lubaszu, postanowił umożliwić mieszkańcom, aktywnym kreatorom, dyrektorom,

prezesom firm i instytucji,  wreszcie członkom stowarzyszeń wskazanie pretendentów do nagrody

"Lubaski  Jednorożec Kultury  2017”. Grupa  kilkudziesięciu osób, zaangażowanych bezpośrednio w

działalność kulturalną, wskazała laureatów nagrody, która  w tym roku miała swoją drugą edycje.

Ostatecznie  w  kategorii  „Wydarzenie,  Inicjatywa,  Impreza”  głosami  ankietowanych  zwyciężył

„Triathlon Lubasz”, wyprzedzając „Lubasz Freestyle Night”, „Festyn Wiejsko-Parafialny” i „Nadnotecki
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FesWwal  Muzyczny”.  Wśród  Organizacji,  Instytucji,  Firm,  w  gronie  blisko  30-stu  pretendentów,

najwięcej  wskazań  uzyskała  „Edukacja  Lubasz”,  która  w  minionym  roku  świętowała  piękne

Jubileusze,  a  nagroda  wręczona  przez  „świat  kultury”,  z  pewnością  stanowi  dodatkowe

uhonorowanie  wieloletniej  działalności.  Na  podium  znalazły  się  również  Towarzystwo  Seniorów

„Słoneczko”, firma Plastmet, Radwan Lubasz, Stowarzyszenie „Serce Dziecka” oraz Fabryka Zdrowia.

Ostatnią kategorią był „Człowiek Kultury”, którym został w roku 2017 pan Zygfryd Kozera, inicjator

wydarzeń angażujących wszystkich mieszkańców Gminy Lubasz, niezależnie od miejsca zamieszkania

i  wieku.  Wszystkim laureatom gratulujemy,  dziękując jednocześnie  za  sprawne  przeprowadzenie

konkursu.

16.  Korzystając  z  okazji  pragnę  bardzo  serdecznie  zaprosić  na  jutrzejszą  uroczystość  oddania

zrealizowanych odcinków dróg Sokołowo – Kamionka oraz  Antoniewo –  Krucz,  a także  na wiele

spotkań okolicznościowych przed Bożym Narodzeniem."

Do informacji Wójta Gminy uwag nie było

Ad.  2.   Informacja o działaniach Czarnkowsko – Trzcianeckiej Lokalnej Grupy Działania   

Informację przedstawiła Prezes LGD Agnieszka Kulesza.  Jak co roku Czarnkowsko Trzcianecka Grupa

Działania zgodnie z planem komunikacji,  który stanowi załącznik do strategi ma zobowiązanie do

informowania  członków  grupy  o  działaniach  w  danym  roku.  Pani  Agnieszka  poinformowała,  że

w roku bieżącym udało się zrealizować  punkty informacyjno – doradcze. Pracownicy byli w Gminie

Lubasz,  Drawsko,  Trzcianka  i  Wieleń   w  lutym  (informacje  ogólne)   i  w  listopadzie  (doradcze

w zakresie grantów i wniosków) oraz w trakcie dożynek powiatowych – 3 września w Hucie Szklanej.

Koszt tego przedsięwzięcia to ponad  1.890 zł. Stoisko LGD cieszy się dużym zainteresowaniem – jest

dużo  atrakcji dla dzieci, ale korzystają również i starsi. Punkt w siedzibie w Czarnkowie jest czynny

codziennie od 7:30 do 15:30 (w ostatnim czasie bardzo chętnie odwiedzany) 

W dniu  23  lutego odbyła  się  konferencja  prasowa na  którą  zaproszone zostały  wszystkie  media

podczas której poinformowano o działaniach które były i tych planowanych. Następna planowana

jest na 14 grudnia br. - równie w siedzibie w Czarnkowie.   

Warsztaty kwest owe odbyły się w Gębiczynie 03 kwietnia 2017r. Uczestnikami tych warsztatów były

osoby, które zajmują się promocją w regionie. W okresie wiosennym od 26 maja do 09 czerwca LGD
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przyjmowała  wnioski  na  działania  związane  z  odnową  obszarów  wiejskich  –  limit  środków  to

3.600.000 zł.  Wpłynęło  26  wniosków,  a  do dofinansowania  wybrano 21  wniosków.  Niestety  nie

wszystkie  gminy  otrzymały  jeszcze  wezwania  do  uzupełnienia  bowiem Urząd  Marszałkowski  nie

zdążył (o czym mówił też Wójt) sprawdzić tych wniosków 

Kolejny projekt to „Aktywni Mieszkańcy – edycja 2017” złożono 43 oferty w 3 kategoriach 

– turystyka, rekreacja i promocja,

- kultywowanie dziedzictwa lokalnego

- inicjatywy lokalne na rzecz społeczeństwa.

W ramach powyższego mogły wnioskować małe grupy, nawet nieformalne o wsparcie do 1.000 zł. Z

Gminy Lubasz skorzystała jedna, Czarnków – 3, Czarnków Miasto – 1, Drawsko – 1, Krzyż i Połajewo –

po 1, Trzcianka – 5 i Wieleń – 3. Taki konkurs będzie ogłoszony również w przyszłym roku. 

Kolejne działanie wdrożone to „Pieszo, konno, kajakiem i na kole” - działanie kontynuowane z lat

poprzednich  –  zaplanowane  jeszcze  tylko  na  rok  przyszły  w  m.  Połajewo  20  maja.  Impreza

organizowana już po raz siódmy w tym roku – 20 partnerów – rozdano ponad 100 nagród (Gmina

Lubasz również sponsorowała nagrodę) – koszt imprezy ponad 19 tys zł. 

22 czerwca odbyło się Walne Zgromadzenie Członków. Ponadto przeprowadzona została kontrola

w biurze grupy przez Urząd Marszałkowski (18 września) – brak zastrzeżeń.  

Obecnie są ogłoszone projekty grantowe  od 27 listopada do 11 grudnia 

1)rozwój  niekomercyjnej  infrastruktury  turystycznej  i  rekreacyjnej  (limit  250  tys  zł  –  max

dofinansowanie 25 tys zł,  min 5 tys. )- mogą się ubiegać jednostki sektora publicznego, jednostki

pozarządowe                i osoby fizyczne

2)kultywowanie dziedzictwa narodowego (limit 50 tys zł – max dofinansowanie 25 tys zł)- mogą się

ubiegać jednostki sektora publicznego, jednostki pozarządowe i osoby fizyczne

3) inicjatywy lokalne na rzecz społecznej integracji - (limit 200 tys zł – max dofinansowanie 10 tys zł)-

organizacja imprez lokalnych, festyny – refundacja

Plany na 2018 rok 

1) konkurs „Aktywni Mieszkańcy” - I kwartał 15 tys zł (max do 1 tys zł)
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2) festyn „Pieszo, konno, kajakiem” - Połajewo

3)  nabór  na  projekty  grantowy  –  kultywowanie  dziedzictwa  lokalnego  (limit  100  tys  –  max

dofinansowanie 25 tys)

4)  projekty  własne „Aktywna przestrzeń,  budowanie  więzi  i   współpraca  sektora  społecznego ”-

grupa wnioskuje sama

5)  zakładanie  i  rozwój działalności  gospodarczej  (limit  po 1.250  tys  zł  )  Pierwszy  na  zakładanie

działalności nabór odbył się w II połowie br. - wybrano 25 wniosków, a 11 tylko podpisało umowę

(środki zostaną najprawdopodobniej  zostaną przesunięte)   Natomiast na rozwój 6 umów tyle  co

wybrano – jeszcze nie rozliczone.

Projekty współpracy 

-  pierwszy  kierowany  do  grupy  osób  defaryzowanych  (kobiety,  osoby  bezrobotne  18-24  lat,

niepełnosprawne) – projekt wyjazdowy,

- promocja walorów artystycznych – limit środków 160 tys zł -  współpraca z sąsiadującymi  grupami

działania – Kraina Trzech Rzek w Obornikach i być może Wronki – Dolina Noteci (w ramach tego

projektu planuje się budowę wiat rekreacyjnych)

Uwag, ani pytań nie zgłoszono. 

 PRZERWA 15:05 – 15:20

Ad. 3.   Przedstawienie uchwał w sprawie:  

Ad.  3.1.przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w

rejonie ulicy Plażowej w Lubaszu

Projekt  uchwały  omówił  Adam  Ratajczak.  Przedmiotowy  plan  ma  na  celu  zmianę  funkcji  oraz

zagospodarowania terenu na obszarze Gminnego Ośrodka Kultury. Zmiana funkcji   ma umożliwić

Kołu  Rybackiemu  w  Lubaszu  posadowienie  budynku  na  ich  potrzeby.  W  związku  z  czym

przeprowadzono  analizę  przepisów  ustawy  z  dnia  27  marca  2003  roku  o  planowaniu

i zagospodarowaniu przestrzennym i  przygotowano materiały geodezyjne oraz ustalono niezbędny

zakres prac planistycznych. Pan Adam wskazał teren na mapie po czym projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono
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Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIII/ 328 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  3.2.ustalenia wysokości  opłat  za  zajęcie  pasa  drogowego  dróg  gminnych  na  terenie  Gminy

Lubasz

Projekt uchwały omówił Adam Ratajczak. Firma ASTA NET S.A. ul. Podgórna 10, 64-920 Piła zwróciła

się z pismem do samorządów,  w tym i do Gminy Lubasz o zmianę stawek za umieszczenie w pasie

drogowym  infrastruktury  technicznej  w  postaci  sieci  telekomunikacyjnych  i  światłowodowych.

W związku z tym, że ustalenie stawek należy do kompetencji rady proponuje się podjęcie stosownej

uchwały.   Do tej  pory  stawki  były  jednolite  dla  wszystkich  podmiotów. Chcąc jednak,  aby firma

inwestowała na naszym terenie i rozbudowywała sieć planowane są stawki zróżnicowane.Ustala się

stawki  za  umieszczenie  w  pasie  drogowym  urządzeń  infrastruktury  technicznej  nie  związanych

z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego w następującej wysokości:

- za umieszczenie przewodów sieci i przyłączy telekomunikacyjnych wzdłuż i w poprzek drogi – 5,00

zł/m² roczne,

-  za  umieszczenie  przewodów  sieci  i  przyłączy  gazowych,  energetycznych,  wodociągowych

i kanalizacyjnych wzdłuż drogi – 40,00 zł/m² roczne,

-  za  umieszczenie  przewodów  sieci  i  przyłączy  gazowych,  energetycznych,  wodociągowych  i

kanalizacyjnych w poprzek drogi – 60,00 zł/m² roczne,

- za umieszczenie w pasie drogowym urządzeń nie związanych z potrzebami zarządzania drogami

oraz reklam – 1,00 zł/m² za każdy dzień.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIII/ 329 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.3.zmiany  uchwały  XIV/101/15  z  dnia  27  października  2015  roku  dotyczącej  zwolnienia  

z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na terenie Gminy Lubasz  
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Projekt  uchwały  omówiła  Arleta   Przybył.  Zmiana  związana  jest  ze  stanowiskiem  Ministerstwa

Rozwoju dotyczącej analizy obowiązującej uchwały nr XIV/101/15 Rady Gminy z dnia 27 października

2015  roku  pod  kątem  wymagalnych  od  przedsiębiorców  dokumentów  oraz  wprowadzenie

odpowiednich zmian w w/w uchwale.  W związku z powyższym niezbędne było  podjęcie  działań

mających  na  celu  ułatwienie  przedsiębiorcom  podejmowania  i  prowadzenie  działalności

gospodarczej  poprzez  prawidłowe  stosowanie  przepisów  ustawy  o  swobodzie  działalności

gospodarczej,  w  tym  eliminowanie  z  porządku  prawnego  tych  przepisów,  które  są  niezgodne

z ustawą. Zmiana polega na wykreśleniu z przedmiotowej uchwały zapisu w § 5 ust. 2 w brzmieniu

„dokument  potwierdzający  prowadzenie  działalności  gospodarczej”.  Pani  Arleta  projekt  uchwały

odczytała. 

Projekt uchwały omówiła Arleta  Przybył.Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIII/ 330 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.4.wyboru metody ustalenia opłaty ryczałtowej  za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

i stawki tej opłaty na terenie Gminy Lubasz.

Projekt  uchwały  przedstawiła  Arleta  Przybył.  Rada  Gminy  określając  stawki  opłaty  za

gospodarowanie  odpadami komunalnymi  bierze  pod uwagę liczbę  mieszkańców zamieszkujących

daną gminę, ilość wytwarzanych na terenie gminy odpadów komunalnych, koszty funkcjonowania

systemu gospodarki odpadami komunalnymi oraz przypadki, w których właściciele nieruchomości

wytwarzają  odpady  nieregularnie.  Dodatkowo  zgodnie  z  zapisem  art.  6r.  ust.  2  tej  ustawy,

z  pobranych  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  gmina  pokrywa  koszty

funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi, które obejmują koszty: 1) odbierania,

transportu,  zbierania,  odzysku i  unieszkodliwiania  odpadów; 2)  tworzenia  i  utrzymania  punktów

selektywnego zbierania odpadów komunalnych; 3) obsługi administracyjnej tego systemu. Wzrost

stawki  opłaty  wynika  ze  wzrostu  kosztów  funkcjonowania  systemu.  Zaznaczyć  należy,  iż  mimo

podwyższenia stawki system dalej nie będzie się bilansował. Pani Arleta projekt uchwały odczytała.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 
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Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIII/331 /17 stanowi załącznik do protokołu. Uwag nie zgłoszono

Ad.  3.5.ustalenia stawki ryczałtowej za gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku

letniskowego wykorzystywanego na cele rekreacyjno – wypoczynkowe przez część roku

Projekt  uchwały  omówiła  Arleta   Przybył.  Zgodnie  z  przepisami  ustawy  o  utrzymaniu czystości

i  porządku  w  gminach  rada  gminy  uchwala  obligatoryjnie  ryczałtową  stawkę  opłaty  za

gospodarowanie odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego lub od innej nieruchomości

wykorzystywanej  na  cele  rekreacyjno-wypoczynkowe  -  jako  iloczyn  średniej  ilości  odpadów

powstających na tych nieruchomościach oraz stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności.

Zgodnie z przepisami wspomnianej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi winny

być zróżnicowane w zależności  od sposobu ich  zbierania.  Zmiana stawki  została  uzależniona od

podwyżki opłat za odpady komunalne na nieruchomościach zamieszkałych w związku z wzrostem

kosztów funkcjonowania systemu. Pani Arleta projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIII/ 332 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.6.ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

składanej przez właścicieli nieruchomości 

Projekt uchwały omówiła Arleta  Przybył.  Deklaracja jest składana przez właściciela nieruchomości

zamieszkałej, na terenie której wytwarzane są odpady komunalne. Wypełniając deklarację należy

podać  dane  identyfikacyjne  właściciela  oraz  dokładny  adres  nieruchomości.  Ponadto,  właściciel

dokonuje wyboru sposobu zbierania powstałych odpadów (odpady segregowane bądź zmieszane

odpady komunalne). W związku ze zmianą stawki  opłaty na terenie gminy Lubasz należało zmienić

również formularz deklaracji, ponieważ w poprzednim wzorze podana była także stawka. Pani Arleta

projekt uchwały odczytała. 
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Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIII/333/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.7. przyjęcie  Programu współpracy samorządu Gminy Lubasz z organizacjami      pozarządowymi  

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2018 rok.

Projekt uchwały omówiła Liliana Helwich.  Podstawowym zadaniem gminy jest zaspokajanie potrzeb

wspólnoty  samorządowej,  którą  tworzą  wszyscy  mieszkańcy  gminy.  Dla  realizacji  tego  zadania

fundamentalne  znaczenie  ma  współpraca  z  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku

publicznego,  bowiem  organizacje  te  działając  na  rzecz  małych  społeczności,  są  bardzo  cennym

wyrazicielem oczekiwań i  opinii  określonych grup społecznych. Organizacje pozarządowe skupiają

w  swoich  szeregach  najbardziej  zaangażowanych  i  najbardziej  wrażliwych  na  sprawy  społeczne

obywateli  naszego  środowiska.  Rada  Gminy  Lubasz  uznając  rangę,  znaczenie  i  doniosłą  rolę

podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego w życiu Gminy Lubasz wyraża gotowość

współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  w  zaspokajaniu  potrzeb  mieszkańców  Gminy

Lubasz.Celem głównym programu poprawa jakości życia i  pełniejsze zaangażowanie mieszkańców

w zaspokajanie ich potrzeb społecznych. Chodzi tu o:

- zwiekszenie udziału organizacji w tworzeniu i realizacji zadań publicznych,

- tworzenie warunków do wzmacniania istniejących organizacji pozarządowych, powstawania 

nowych organizacji i inicjatyw obywatelskich oraz rozwoju wolontariatu,

- budowanie społeczeństwa obywatelskiego poprzez zwiększenie udziału organizacji i społeczności

 lokalnej w rozwiązywaniu problemów lokalnych, 

- tworzenie i rozwój oferty edukacyjnej, kulturalnej, społecznej oraz rekreacyjnej organizacji 

pozarządowych skierowanej do mieszkańców,

- zwiększenie wykorzystania narzędzi promocyjnych Gminy do budowania i wzmacniania wizerunku 

organizacji pozarządowych.

Do priorytetowych zadań należą zadania obejmujące nastepujące obszary :
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1. pomocy społecznej oraz działania na rzecz osób niepełnosprawnych

2. wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej, sportu i turystyki 

3. kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i tradycji

4. Wspieranie działań na rzecz seniorów :

5. wzmacnianie rozwoju organizacji pozarządowych

6. promocji zdrowia oraz rozszerzenie świadomości prozdrowotnej społeczności lokalnej

7. promocji i organizacji wolontariatu

8. przeciwdziałania patologiom społecznym

9. poprawy bezpieczeństwa publicznego 

10. ochrona środowiska i edukacja ekologiczna

Konkurs  ofert  na  realizację  zadań  publicznych,  z  21dniowym  wyprzedzeniem,  ogłasza  Wójt.

Organizacja pozarządowa z własnej inicjatywy może złożyć ofertę wykonywania zadania publicznego,

także takiego, które jest dotychczas realizowane przez organy administracji publicznej. Na wniosek

organizacji  pozarządowych  lub  innego  podmiotu  Wójt  może  zlecić  wykonanie  realizacji  zadania

publicznego  o  charakterze  lokalnym  z  pominięciem  otwartego  konkursu  ofert.  Informacje  o

konkursie upublicznia się:

1) na tablicy ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy w Lubaszu,

2) na głównej stronie internetowej gminy,

Pani Liliana projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 11 obecnych radnych, wyszedł Marian Mirek) 

Uchwała Nr XXXII/ 337 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.8. zaciągnięcia pożyczki   

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek. Wymieniona  kwota pożyczki w wysokości

193.000  zł  planowana  jest  w  przychodach  budżetu  gminy  roku  2017.  Pierwotnie  kwota  ta

zaplanowana była po stronie dochodów budżetu,  ale ze  względu na przedłużające się procedury
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podpisania  aneksu  do  umowy  z  instytucją  zarządzającą  płatnościami  WRPO  2014+  :  Urzędem

Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu (po postępowaniu przetargowym kwota

dofinansowania inwestycji uległa zmniejszeniu) dofinansowanie zostanie przekazane po ostatecznym

zatwierdzeniu wniosku o płatność. Nie nastąpi to jednak w roku 2017. Pani Renata projekt uchwały

odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXII/334 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.10. zmian w budżecie 2017 roku  

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek. Zmiany dotyczą: 

w zakresie dochodów

1)  zmniejszenie dochodów z tytułu:

- projektu unijnego pn.” Odnowa edukacji w Gminie Lubasz….” – 58.323,42 zł,

- dotacji celowej na świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki na

ubezp..emeryt.i rentowe – 70.000,00 zł -  zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.

439.2017.7 z dnia 15 listopada 2017 r.,

- zmniejszenie wpływów za zajęcie pasa drogowego i umieszczanie urządzeń w pasie – 7.800 zł,

- projektu unijnego inwestycyjnego pn.”Rozbudowa przedszkola Bajka w Lubaszu przy ul.Podgórnej

5”-  (brak  dofinansowania  w  planowanej  pełnej  wysokości-  otrzymana  zaliczka  wynosi  80  %)

193.075,31 zł,

2) zwiększenia dochodów z tytułu:

-  wynajmu  świetlicy  wiejskiej  Stajkowo  z  przeznaczeniem  na  wydatki  sołectwa  –260  zł,  580  zł

sołectwo Jędrzejewo, 2.615 zł soł. Kamionka,160 zł i  soł.Kruteczek, (łącznie 3.615 zł)
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- dotacji celowej na uzupełnienie wydatków na usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze

–  4.080,00  zł,  zawiadomienie  Wojewody  Wielkopolskiego  nr  FB-I.3111.439.2017.7  z  dnia  15

listopada  2017 r.

-  zwrot  nadpłaconych  składek  ZUS  za  lata  ubiegłe  dotyczące  świadczeniobiorców  pobierających

świadczenia  rodzinne  w  Gminnym  Ośrodku  Pomocy  Społecznej  w  Lubaszu  (należy  zwrócić  do

Wojewody) – 1.364,12 zł,

- zwiększenie wpływów z tytułu koncesji za poszukiwanie i rozpoznawanie złóż ropy na^owej i gazu

ziemnego w obszarze „Wronki”–decyzja Ministerstwa Środowiska z dnia 24 października 2017 r.–

7.800 zł,

- zwrotów świadczeń wychowawczych nienależnie pobranych 500+ - 1.000 zł,

- udziału we wpływach w podatku dochodowym od osób fizycznych tzw. PIT–Ministerstwo Finansów

– 50.000 zł.

W zakresie wydatków: 

1) zmniejszenie limitów z następujących pozycji:

- projektu unijnego tzw.miękkiego pn.”Odnowa edukacji w Gminie Lubasz….”o kwotę 59.289,84 zł

(realizacja wydatków nastąpić ma w roku 2018 r.)

- z bieżącego utrzymania budynków komunalnych – 8.350 zł,

- z bieżącego utrzymania świetlic wiejskich b.gminy – 4.000 zł,

- z opłata za wylesienie gruntów z produkcji leśnej – 1.000 zł,

- z wynagrodzeń prowizyjnych – 2.076 zł,

- z umów zleceń administracji publicznej UG (wynagrodzenia bezosobowe –  2.000 zł,

- z promocji gminy – 7.000 zł,

- z obsługi długu – 10.000 zł,

- z dopłat do przydomowych oczyszczalni – 5.500 zł,

- z umów zleceń zieleni (wynagrodzenia bezosobowe ) - 2.000 zł,

- z zadania inwestycyjnego pn.”Przebudowa chodnika w ul.Wiejskiej w Lubaszu” - 4.400 zł,
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- z zadania inwestycyjnego pn.”Przebudowa dróg w Lubaszu” – 19.500 zł,

- wynagrodzeń pracowników  społ.użytecznych – 6.800 zł,

- z opracowań planistycznych – 3.700 zł

2) zwiększenie limitów wydatków na następujące pozycje:

- wykonanie ogrodzenia miejsca pamięci narodowej w Kruteczku –zadanie inwestycyjne - 2.600 zł

- wykonanie wiaty przy świetlicy wiejskiej w Kruteczku – zadanie inwestycyjne - 6.400 zł,

- budowę oświetlenia drogowego w gminie Lubasz – zadanie inwestycyjne – 4.400 zł,

- zakup materiałów w celu ogrodzenie boiska sportowego w Dębe - 1.600 zł,

- ostateczny odpis na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych - 2.076 zł,

- wpłaty na Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych –4.200 zł,

- wynagrodzenia i pochodne pracowników publicznych i samorządowych - 5.000 zł,

- zakup usług-administracja publiczna.UG (usł.prawnicze,pocztowe) –13.000 zł,

- szkolenia pracowników - 2.750 zł,

- zakupy materiałów UG – 891,11 zł

- energia elektryczna OSP – 1.000 zł,

- energia elektryczna świetlice wiejskie -1.000 zł,

- energia elektryczna b. komunalne – 300 zł

- udrożnienie studni publicznej w Kruczu - 2.000 zł,

- modernizacja chodnika na ul.Podgórnej w Lubaszu b.gminy – 19.500 zł,

- 2 % odpisu podatku rolnego dla Izby Rolniczej – 1.000 zł,

- dotacji dla niepublicznych przedszkoli – 7.600 zł,

- dotacji dla publicznych przedszkoli -1.900 zł,

- wydatki oświatowe – 50.000 zł.
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Proponuje  się  upełnić  limit  zobowiązań,który  pominięto  w  poprzedniej  uchwale  w  listopadzie

zgodnie z postanowieniami Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

W zakresie przychodów planuje się zwiększyć kwotę pożyczki na planowane do realizacji w 2017r.

wydatki  majątkowe,  na  które  nie  otrzymano  dofinansowania  w  zakładanej  wysokości.  Ponadto

wprowadza  się  zmiany  w  planach  finansowych  jednostek  budżetowych  oraz  sołectw.  Skarbnik

projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIII/ 335 /17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.11. zmian w WPF  

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają na

dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości

zawartych w budżecie gminy, po wprowadzonych zmianach na dzisiejszej sesji. Zmniejszono dochody

ogółem o kwotę 261.339,61 zł, w tym dochody z dofinansowania ze środków unijnych na program

tzw.  miękki  pn.”Odnowa  edukacji  w  Gminie  Lubasz…”  o  58.323,42  zł,  Projekt  unijny  twardy

pn.”Rozbudowa przedszkola Bajka przy  ul.Podgórnej  5” o  193.075,31 zł  oraz  dotacji  zleconych a

zwiększono  z  dochodów  bieżących  budżetu  gminy  m.in.  z  udziału  we  wpływach  z  podatku  od

os.fiz.PIT.  Łączny  plan  dochodów  budżetu  gminy,  po  zmianach,  na  dzień  7  grudzienia  2017r.

ukształtował się na poziomie 35.628.171,37 zł, w tym dochody bieżące 32.328.117,68 zł i dochody

majątkowe  3.300.053,69  zł.  Plan  wydatków  również  uległ  zmniejszeniu  o  kwotę  68.339,61  zł,

głównie z tyt. wydatków zleconych tj. świadczeń rodzinnych i z funduszu alimentacyjnego. Łączny

plan wydatków budżetu gminy, po zmianach, na dzień 7 grudnia 2017r. wynosi 39.979.265,77 zł,

w tym wydatki bieżące  31.831.029,68 zł i wydatki majątkowe  8.148.236,09 zł.  Przychody budżetu

gminy zwiększyły się o kwotę 193.000 zł  i  po zmianie wynoszą 6.602.939,40 zł.  Deficyt budżetu

gminy zwiększył się o 193.000 zł i po zmianie wynosi 4.351.094,40 zł. Ponadto zwiększono limit kwot

planowanych  na   inwestycję  „Budowy  oświetlenia  drogowego  w  Gminie  Lubasz”  –  o  4.400  zł.

Planowana  kwota  długu  na  koniec  2017r.kształtuje  się  na  poziomie  15.424.351,63  zł.  Wykaz
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przedsięwzięć  do  WPF  (załącznik  nr  2)  został  uaktualniony  w  zakresie  wydatków  majątkowych

o kwoty wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy 2017r. tj. 

1.  inwestycję  „Budowy  oświetlenia  drogowego  w  Gminie  Lubasz”  –zwiększono  o  4.400  zł,

umniejszając o tę samą kwotę inwestycję „Przebudowy chodnika ul.Wiejska w Lubaszu „

2.  „Modernizację  chodnika  na  ul.Podgórnej  w  Lubaszu”  b.gminy  –zwiększono  o  19.500  zł,

umniejszając o  tę  samą kwotę  inwestycję  „Przebudowy dróg w Lubaszu".  W zakresie  wydatków

bieżących przesunięto wydatki w zakresie projektu unijnego miękkiego „Odnowa edukacji w Gminie

Lubasz …”, na dalsze lata (2018 r. ). Projekt realizowany jest na przestrzeni roku 2017 -2019. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                       (głosowało 12 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXIII/336/17 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4.  Interpelacje i zapytania radnych.  

Marek Wicher – sprawa dotyczy parkingu, który to temat był poruszany już na komisjach. Chodzi o

zakaz  parkowania  samochodów  ciężarowych.  Zwrócił  uwagę,  że  zdziwił  go  fakt,  iz  samochody

ciężarowe stoją na parkingu pomimo tego, że stoi znak. Okazuje się, że znak został obrócony przez

jakiegoś kierowce TIR-a (Radny Koplin stwierdził, że znaku nie ma na co Radny Marek odpowiedział,

ze już pokazuje zdjęcia i znak jest bo sprawdził i sfotografował) i może być on widoczny tylko przez

kierowców  jadących  od  strony  ul.  Kościelnej.  Zawnioskował,  aby go  przestawić   przy  płocie  od

cmentarza  (tam  jest  kamera  i  ona  wskaże  sprawcę  w  przypadku  gdy  będzie  go  odwracał)

zaproponował, by dodatkowo od strony drogi wojewódzkiej ustawić  znak „Parking ze strzałką do

3,5t” 

Marek Wicher  – na ul. Sportowej jest odwrócony znak „przejście dla pieszych” i „parking” Dzieci

wracają  ze  szkoły,  kiedy  jest  już  ciemno,  dlatego  trzeba  te  znaki  odpowiednio  ustawić  dla  ich

bezpieczeństwa.  

Marek Wicher  - kolejny znak koło kostnicy – od dłuższego czasu jest wygięty słupek. 
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Marek Wicher  - jadąc od strony ul. Wiśniowej na ul. Akacjową – jest tabliczka z nazwą ulicy, która

jest  nieczytelna  –  trzeba  jakoś  to  oznakować bo straż,  albo  policja  nie  będzie  wiedziała  jak  ma

jechać. 

Marek Wicher  -  dalej  jest  tabliczka  „zakaz wysypywania  śmieci”.  Zdaniem radnego  jest  ona  już

niepotrzebna bo nikt raczej tam już śmieci nie wywiezie. Można ją usunąć.

Marek Wicher  -   dalej, koło przepompowni stała tablica z informacją o finansowaniu zadania ze

środków unijnych, której obecnie nie ma. Zapytał co się z tą tablicą stało. 

Ad. 5. Wolne wnioski i informacje.

Romuald Gasperowicz - przenieść pomnik Desantu Spadochronowego bliżej zabudowań do Sokołowa

Romuald  Gasperowicz  -  oznakować  niebezpieczny  zakręt  na  drodze  140,  bliżej  Krucza.  Zabrakło

oznakowania tego zakrętu (między mostkiem na rz. Gulczanka, a m. Krucz w stronę Wronek)  

Romuald  Gasperowicz  -  rozpatrzyć  możliwość  przeniesienia  przystanku  przy  drodze  Krucz  -

Antoniewo, ponieważ przed nim zainstalowane są „zakopianki”

Romuald Gasperowicz - oznakować liniami krawędziowymi drogę asfaltową  Krucza – Antoniewo –

Stajkowo.

Romuald Gasperowicz - ściąć pobocze drogi od Antoniewa (posesji nr 42) w kierunku Lubasza, gdyż

pobocze jest powyżej nawierzchni i woda nie spływa. 

Romuald  Gasperowicz  -  doziarnić  i  przeprofilować  wspólnie  z  Nadleśnictwem  drogę  Nowina

-Kruteczek, szczególnie jeżeli chodzi  o odcinek przy leśniczówce.

Romuald Gasperowicz - ponowił wniosek o doświetlenie 3 punktów  w Kruteczku 26; 32; i na działce

231 – przy przepuście. 

Romuald  Gasperowicz  -przeprowadzić  konserwację  wszystkich  odcinków  rowów  przy  drogach

gminnych oraz na polach i łąkach gminnych

Romuald Gasperowicz – zapytał na jakim etapie jest likwidacja przejazdu kolejowego w Kruczu? 

Romuald Gasperowicz - uzupełnić wyboje i  ubytki w jezdni drogi powiatowej Nowina – Stajkowo,

szczególnie jeżeli chodzi o zakręt  oraz odcinek przy przedszkolu. 

Romuald Gasperowicz - zapytał czy Gmina Lubasz uzyskała dotację do oczyszczalni ścieków? 

Romuald Gasperowicz - zapytał kiedy rozpocznie się akcja wodociągowania we wsi Kruteczek i Krucz?
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Romuald Gasperowicz - zapytał jakie są możliwości połączenia drogą asfaltową trzech wsi Nowina –

Kruteczek – Krucz

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała zabranych o wnioskach, które elektronicznie

przesłał Pan P.G. z prośbą o odczytanie na sesji. Przewodnicząca wniosków nie odczytała, a jedynie

poinformowała czego dotyczą, a mianowicie:

- naprawić niedziałającą latarnię uliczną przy przejściu na skrzyżowaniu  Nowa/Szamotulska. 

- pytanie -  co z iluminacjami świątecznymi? Czy tradycyjnie jak co rok Lubasz nie będzie ustrojony na

święta. Jeżeli gmina nie ma pieniędzy na ozdoby chętnie uruchomię zbiórkę w Internecie na to,  aby

do świąt Lubasz przybrał świąteczny wystrój.

- pytanie- kiedy w Lubaszu zacznie działać system ostrzegania oraz informowania przez SMS?

- zawnioskował, aby sygnalizacja na ul. Szamotulskiej i Chrobrego działała przez całą dobę

- dodatkowo na ul. Szkolnej brakuje tablicy informującej o sygnalizacji świetlnej.

- zaproponował, aby na ul. Szkolnej oraz przyległych  do niej  ulicach wprowadzić strefę zamieszkania

i zamontować progi zwalniające. To samo dotyczy ulic Winiary, Żwirowej, Krótkiej, Krętej, Parkowej

oraz ulic na Osiedlu Górczyn z wyłączeniem Szamotulskiej i Nowej

Ad.   Zakończenie sesji   –   Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła uwagę, że w takim gronie spotykamy

się  ostatni  raz  przed świętami,  dlatego  wszystkim oraz  rodzinom złożyła  życzenia  z  okazji  Świąt

Bożego Narodzenia – zdrowych, radosnych bogatych i  rodzinnych świat. Byśmy wszyscy mogli się

spotykać w tej sali    w takim gronie w zdrowiu i radości – wszystkiego dobrego dla obecnych, ich

rodzin i wszystkich mieszkańców gminy. 

Następnie wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła obrady XXXIII sesji Rady Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz 16:15

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad Marek Wicher 
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